Time Schedule

Concerning about lectures, seminars, presentations, not only training participant but also other everyone can also listen to them.

Students those who would like to attend them with seat, please contact with Ms. Hoshino. (E-mail:hoshino”at”gcoe.ees.hokudai.ac.jp)

All lectures and seminars will be hold at“Conference Room”, Graduate School of Environmental Science.
· The venue might be changeable to C 202.

　
Oct. 19th, 2009
13:30～15:00  Lecture１．「生態系物質循環における安定同位体比の利用（水の同位体比の情報を含む物質）」
Lecturer：北海道大学大学院　地球環境科学研究院　教授　杉本 敦子

15:15～16:45　Lecture２．「炭素安定同位体を用いた大気・海洋炭素循環研究」
Lecturer：北海道大学大学院　地球環境科学研究院　教授　吉川 久幸
Oct. 20th, 2009
13:30～15:00　Lecture３．「安定同位体測定と利用の基礎」
Lecturer：北海道大学大学院　地球環境科学研究院　教授　杉本 敦子

15:15～16:00　Student’s Seminar１．「安定炭素同位体を用いた植物プランクトンの炭素固定速度の見積もり」
Presenter：北大大学院環境科学院　M2　 野坂 裕一　
Oct. 21st, 2009
13:30～15:00　Lecture４．Carbon, Nitrogen, And Sulfur Stable Isotope Ratios As a Tool For
                         Food Web Structure And Dynamics Studies In Aquatic Ecosystems.
Lecturer：Institute of Marine Biology of Far East Branch of Russian Academy of Sciences,
             Senior Researcher,　Sergey Kiyashko
15:15～15:35　 Student’s Seminar ２．「水蒸気移動による南極内陸積雪の水の安定同位体変化」
Presenter：名古屋大学環境学研究科　M2　保科　優
Oct. 22nd, 2009
10:30〜12:00　Lecture５．「バイオマーカーの安定同位体比測定とその地球化学研究への応用」
Lecturer：北海道大学低温科学研究所　准教授　　関　宰
13:00～13:15　Student’s Seminar ３．「CO2と植物の安定同位体比について」
Presenter：北大大学院環境科学院　M1　遊木 宏和

13:15〜13:35　Student’s Seminar ４．「北海道・佐呂間別川に関する現在までの研究」
Presenter：北大理学院 自然史化学専攻　M1　山口 拓真

Oct. 23rd, 2009
13:00～15:00　Trainee’s Presentation
15:00～16:00　Ceremony of Course Completion
